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Napirendi pontok: 

1. Aktualitások 

2. Egyebek 

Az elnök, Varga Réka az ülést 18 óra 08 perckor megnyitja. 

1. Aktualitások 

Stipendium Hungaricum 

Varga Réka köszönti az elnökségi ülés vendégeit, Horváth Mihályt és Kovács Lucát, akik a 

HÖOK képviseletében érkeztek. Varga Réka tájékoztatja az elnökség tagjait, hogy az elmúlt 

héten szavaztak Luca személyéről, hogy az ELTE képviseletében betöltse a Stipendium 

Hungaricum Koordinátori szerepet. Kovács Luca köszöni az elnökség tagjainak a bizalmat és 

néhány szót mond magáról.  

Horváth Mihály indítványozza, hogy vegye kezdetét egy bemutatkozó kör, melyet Luca után 

folytat. 

Az ülésen résztvevő személyek bemutatkoznak. 

Horváth Mihály elmondja, hogy a Stipendium Hungaricum mentorhálózat a HOÖK-on belül 

működik, amely egy közös program Közgazdasági és Külügyminisztériummal. Elmondja, hogy 

a HÖOK támogatást kap arra, hogy az országos mentorhálózatot vezethesse. Kifejti, hogy a 

tavalyi évben körülbelül 420 mentoruk volt országszerte, és körülbelül 3500 hallgatót 

mentoráltak. Hozzáteszi, hogy ebből a szempontból az ELTE egy kiemelt szerepben van.  

Horváth Mihály elmondja, hogy a vezető mentorok feladata, mint amit Luca is betölt, hogy az 

egyetemen belül koordinálják az összegyűlt csapatot. Hozzáteszi, hogy feladataik közé tartozik, 

hogy lebonyolítsák a mentorjelöltek felvételijét, szakmai segítségnyújtás a mentorok számára, 

kapcsolattartás a HÖOK-al. Fontosnak tartja, hogy megismerjék a vezetőmentort és a vezető 

mentor is megismerje az elnökség tagjait. Hozzáteszi, hogy szeretné, hogyha ez bemutatkozás 

és megbeszélés nem egy egyszeri alkalom lenne, hanem kiegészítve egymást rendszeres 

ötletelés, segítés venné kezdetét. Kifejti, hogy Luca és a mentorok lesznek azok a személyek, 

akik napi kapcsolatban állnak a Stipendium Hungaricumos hallgatókkal, azonban az 

ösztöndíjas hallgatók felkereshetik a külügyi alelnököt is. Kiegészíti, hogy jelentősen kevesebb 

ügy jut el a Hallgatói Önkormányzatokhoz, pontosan a mentorok és vezetőmentorok miatt. 

Horváth Mihály szeretné, ha ez egy folyamatos kapcsolattartáson, együttműködésen alapulna. 

Kérte Lucát, amennyiben bármilyen visszajelzés érkezik az Stipendium Hungaricumos 

hallgatóktól, legyen az a kollégiumi, ösztöndíjbeli, előadások vagy gyakorlatok visszajelzései, 

esetleg a Tanulmányi Hivatalban nem beszélnek angolul, akkor ezekről kommunikációt kell 
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folytatni és ezeket a visszajelzéseket Luca fogja továbbítani mind az EHÖK és mind a HÖOK 

számára. Szerinte így Luca a Nemzetközi Irodához is és az EHÖK felé is tud fordulni, így 

produktívabb lehet egy-egy ügy megoldása. Kéri az elnökség tagjait, hogy jelezzenek vissza, 

mi az elvárásuk a HÖOK részéről, az ELTE vezetőmentora részéről és mi az, amit ők várnak 

el az EHÖK-től. Kifejti, hogy kérésük az, amennyiben Lucának segítségre van szüksége, akkor 

bátran tudjon az EHÖK felé fordulni, valamint amennyiben szükséges valamilyen Stipendium 

Hungaricum ösztöndíjjal kapcsolatos ügy lebonyolítása, akkor az EHÖK Irodát használatára 

bocsátani. 

Horváth Mihály ezek után a kari képviselőket kérdezi a korábban elhangzottakkal 

kapcsolatban, hogy szerintük még hogyan lehetne integrálni a fent említett hallgatókat az 

egyetemi élet egyes területeibe. A karok képviselői megosztják tapasztalataikat, többek között 

az alapszabály angol nyelvre való fordításával, rekrutációs rendezvényekbe való bevonásával 

és egyéb területekkel kapcsolatos tapasztalataikat. Horváth Mihály köszöni, hogy ezeket 

megosztották és biztosítja a képviselőket, hogy ezekről folyamatos párbeszéd alakul majd ki a 

közeljövőben. 

Kovács Luca és Horváth Mihály köszönik, hogy meghallgatták őket, 19 óra 18 perckor távoznak 

az ülésről.  

 ELTE HÖK 2022-es Költségvetés 

Varga Réka elmondja, hogy az ELTE HÖK 2022-es költségvetési tervét elküldték az elnökség 

számára. Jeges Viktor elmondja, hogy a költségvetést nem tudja elfogadni, mert szerinte a 

maradványt és a közös keretet forrásallokációs modell alapján allokálják újra és a közös 

tervezetben szereplő összegeket forrásallokációs arányok alapján osszák rá a Karokra, de annak 

részleteiről még beszélniük kell. Kifejti, hogy azzal, hogy forrásallokációs modellt 

alkalmaznak, átalakul a struktúra. Elmondja, hogy azért nem küldte el az elnökség számára az 

általa preferált tervet, mert töredékszámok nem jöttek ki, ugyanis az EHÖK által küldött tervből 

dolgozott. Hozzáteszi, hogy a helyes megoldás szerinte az lenne, ha a maradványokat 

helybenhagyják. 

Franta Áron elmondja, hogy az előző IK elnökségi ülésen megbeszélték, hogy milyen 

állásponton vannak a költségvetéssel kapcsolatban. Szerinte a közös keret kerüljön szétosztásra 

a karok között. Franta Áron hozzáteszi, hogy az IK elnökségi ülésén azt beszélték, hogy a 

számok alapján a közös költség nő, de azt érzik, hogy a Kari kasszán kevesebb pénz marad, 

mint a jelenlegi tervek szerint, akkor be lesznek határolva, kevés mozgásterük lesz. Továbbá 

elmondja, hogy a kari autonómia jelentősen csökkenne, amit ők már évek óta képviselnek. 

Hozzáteszi, hogy ebben a formában nem tudják elfogadni, szeretnének több Kari és kevesebb 

közös költséget.  

Varga Réka hátteret adva a közös keretet használó költségvetési modellnek elmondja, hogy 

amikor a közös költséget megnövelték, volt egy olyan lépésük is, amikor a gólyatáboroknál az 

utazást is a közös költségvetésből finanszírozzák, ami korábban hatalmas terhet rótt az egyes 

karok egyéni költségvetéseire. Hozzáteszi ezen kívül, hogy a közös keret nagysága amiatt is 

nőtt, mivel a gólyabálokra szánt összeg egy előző költségvetés adatiból lett átvéve, ám az az 
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ágazati drágulásokkal nem számol, így erre is gondolniuk kellett a keret nagyságának 

meghatározásakor.  

Jeges Viktor Péter elmondja, hogy ő továbbra is a keret előszöri szétosztását, majd karonkénti 

bizonyos hányad visszaszolgáltatását támogatná. Varga Réka kérdezi, hogy milyen szervezeti 

indítéka van annak, hogy ezzel az adminisztrációt terhelik. Jeges Viktor Péter válasza, hogy 

van egy filozófiája az ELTE hallgatói képviseletének a felépítésében és az, mely szerint a 

részönkormányzatok uniója valósul meg. Varga Réka válasza, azért volt szükség a változásra, 

sokszor átkönyvelésekre volt szükség egyes karok között, ami megnehezítette a tételek 

teljesítését, feszültséget generált a nagy rendezvények szervezésekor. 

Jeges Viktor Péter bemutatja számításait az elnökség tagjainak. Felhívja a figyelmet, hogy 

eltérések lehetnek számításaiban. 

Nagymihály Levente elmondja Jeges Viktor Péternek, hogy ígért egy táblázatot, ami 

tartalmazza azokat az információkat, amik alapján az elnökség az általa javasolt modellt is 

behatóan megismerheti. Kifejti, hogy a jelenlegi táblázatban számos nagyobb pontatlanság és 

információhiány található, ami nem oszlatja el a karok modellel kapcsolatos kétségeit, pláne, 

hogy az eltérések milliós nagyságokat is megüthetnek. Kérdezi Jeges Viktor Pétert, hogy miért 

jó ez a megoldás a részönkormányzatoknak. Szerinte, ha unióról beszélnek, annak kiváló alapja 

a közös keret. Jeges Viktor Péter válasza, hogy ezt csakis a jövőre való tekintetre szeretné 

módosítani, hogy megmaradjon a részönkormányzatoknak a döntési potenciálja.  

Takács Luca Sára visszatér Jeges Viktor Péter egy korábbi megnyilatkozásához, hogy ami 

alapján a visszaszolgáltatandó összeget a karoknak előre le kell majd kötniük, biztosítva erről 

a többi kart, hogy ez nem kerül elköltésre a keretre könyvelés előtt. Luca kérdezi, hogy 

amennyiben végső soron ezzel a karok nem gazdálkodhatnak majd, milyen előnye lenne ennek 

az egyes részönkormányzatokra nézve? Jeges Viktor Péter válasza, ez pontosan így van, ebben 

az esetben az lesz a különbség, hogy egy év múlva, amikor itt ülnek az elnökök, akkor nem 

azzal kezdenek, hogy el van költve ötvenöt millió forint, hanem melyik költség hogyan menjen, 

és ki mibe akar beleszállni.  

Molnár Levente kérdezi Jeges Viktor Pétert, ha azok a Karok, akik nem a Lágymányosi 

Campuson vannak, úgy döntenek, hogy nem szállnak bele a LEN-be, akkor hogyan tervezi 

megvalósítani a rendezvényt. Jeges Viktor Péter válasza, hogy ő szívesen csinálna egy LEN-

t részönkormányzati forrásokból. Varga Réka válasza, hogy ebben az esetben jövőre levonják 

a közös keretből a LEN-t és azt ugyanúgy leallokálják a Karoknak. Jeges Viktor Péter válasza, 

hogy ne az összes Karnak allokálják le a LEN-re szánt összeget, hanem csak a Lágymányosi 

Karoknak. Vida Veronika kérdezi, hogy miért csak a három Lágymányosi Karnak allokálják 

le, amikor ez eddig egy közös ELTE-s rendezvény, ugyanis eddig a közös keretből volt 

finanszírozva, amiben benne van a többi Kar által beletett összeg. Kifejti, hogyha a nem 

szállnak be a LEN-be, akkor sok hallgatónak nem lenne gólyatábora sem.  

Takács Luca kérdezi, hogy minden rendezvény előtt allokálna vissza, vagy egy előre 

meghatározott összeget kellene elképzelései szerint egyszer allokálni. Jeges Viktor Péter 

válasza, hogy utólagos elszámolás alapján meg lehet csinálni ezekkel az arányszámokkal és a 

megvalósult költséget fel kell szorozni, innentől meg van adva, hogy kire mekkora költség 
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hárul. Elismeri, hogy plusz munka, de matematikailag ekvivalenssé lehet tenni. Takács Luca 

kérdezi, hogy egységesen vagy rendezvényekhez kötné. Jeges Viktor válasza, hogy ez már egy 

koncepcionális kérdés, amit majd a Küldöttgyűlés vagy az elnökség is eldönthet. Elmondja, 

hogy amit a közös fülön látnak számítások, az tulajdonképp egy közteherviselés logikája a 

forrásallokációs modellnek.  

Nagymihály Levente szerint ebben a modellben is van egy rossz koncepcionális elgondolás, 

az az egész összeg, ami most bekerül a közös keretbe, az a karoktól kerül levonásra, mert 

kiegészítések vannak benne, a másik pedig, hogy minden költségvetésnél egy alapvető 

probléma, hogy az évközepén tudják elkezdeni és vannak teljesített tételek. Továbbá elmondja, 

hogy be vannak írva számok, amiket igyekszenek tartani, de ezek alakulhatnak.  

Jeges Viktor Péter kérdezi, hogy a SEK-re vonatkozó részeket az Alapszabályban letisztázzák. 

Varga Réka válasza, hogy az alapvető egyetemi működésben meghatározott, hogy SEK néven 

futnak minden felületen. Jeges Viktor Péter pontosít, hogy a forrásallokációs modellbe 

szeretné őket bevonni, mert nincsenek jelölve. Varga Réka válasza, hogy a forrásallokációs 

modell alapján innentől kezdve a SEK a BDPK-nak fog rendezvényt szervezni.  

Az EHÖK 2022-es költségvetési előterjesztését, hogy a Küldöttgyűlésre az EHÖK által 

beterjesztett számítások alapján menjen be 9 igen, 1 nem, 2 tartózkodás mellett támogatják. 

 

Varga Réka 20 óra 00 perckor lezárja az ülést.  
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